
Protokół Nr XXXV/2023 

z sesji Rady Gminy Żołynia w dniu 30 marca 2023 r. 

 

    Sesja Rady Gminy Żołynia odbyła się 30 marca 2023 r. Rozpoczęła się o godz. 15.30.  

   W sesji uczestniczyli: 

1) 12 radnych gminy – Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Wojciech Woś, Roman Tabin, 

Anna Wójcik, (nieobecni byli radni: Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur); 

2) sołtysi wszystkich sołectw Gminy Żołynia – Jan Buszta, Teresa Fus, Marek Mach, 

Joanna Wal; 

3) Wójt Gminy Żołynia – Piotr Dudek; 

4) Sekretarz Gminy Żołynia – Waldemar Natoński; 

5) Skarbnik Gminy Żołynia – Anna Kostyńska; 

6) Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żołyni – Kazimierz Żaba; 

7) Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Szkół w Żołyni – Artur 

Gerersdorf; 

8) Inspektor Urzędu Gminy Żołynia – Michał Rupar; 

9) Inspektor Urzędu Gminy Żołynia – Mateusz Rejman; 

10) Informatyk Urzędu Gminy Żołynia – Wojciech Tomczyk. 

 

    Ad. 1 Posiedzenie otworzył Przewodniczący Rady Gminy Żołynia Piotr Foryt. Po 

powitaniu zebranych i stwierdzeniu kworum, zgodnie z wnioskiem wójta gminy 

zaproponował poszerzenie porządku o podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu 

wydatków za niektóre świadczenia z pomocy społecznej realizowane w zakresie zadań 

własnych Gminy Żołynia. Radni jednogłośnie wyrazili zgodę na zaproponowane poszerzenie 

porządku obrad. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, 

Krzysztof Kosior, Karol Sztur. Po poszerzeniu porządek sesji przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie, wolne wnioski. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2023 rok; 

b) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2023 – 2031; 

c) zmieniającej uchwałę Nr IX/78/19 Rady Gminy Żołynia z dnia 16 września 2019 r.   

w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek i szczegółowe warunki 

przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania  

i wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw 

oraz wysokość i warunki wypłacania nagród ze specjalnego funduszu nagród, dla 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Żołynia; 

d) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu 

rodzicom kosztów przewozu niepełnosprawnych dzieci, uczniów i młodzieży; 

e) podwyższenia kwot kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności, albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób  

i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023; 



f) określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie posiłku albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

g) zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025; 

h) przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Żołynia na lata 2023-2030 oraz 

określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii, w tym 

trybu konsultacji; 

i) przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żołynia w 2023 r.”; 

j) sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy Żołynia; 

k) nabycia nieruchomości przez Gminę Żołynia; 

l) określenia zasad zwrotu wydatków za niektóre świadczenia z pomocy społecznej 

realizowane w zakresie zadań własnych Gminy Żołynia. 

4. Sprawy różne. 

 

    Radni w tym punkcie posiedzenia nie zgłosili uwag, ani wniosków. 

 

    Ad. 2 Przewodniczący rady stwierdził, że radni zapoznali się z protokołem z poprzedniej 

sesji i nie zgłosili uwag odnośnie protokołu. Wobec powyższego przeprowadził głosowanie 

nad jego przyjęciem. Protokół został przyjęty jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: 

ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

 

   Ad. 3 Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Żołynia na 2023 r. przedstawiła 

Anna Kostyńska, Skarbnik Gminy Żołynia. W związku z tym, że zaplanowane zmiany 

szczegółowo zaprezentowała radnym na posiedzeniu wspólnym komisji rady, zachęciła do 

dyskusji i zadawania pytań. Wobec braku zapytań radnych przewodniczący rady 

przeprowadził głosowanie nad uchwałą. Uchwała Nr XXXV/277/2023 w sprawie  zmian w 

budżecie Gminy Żołynia na 2023 rok została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki 

imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

     Projekt uchwały dotyczący wieloletniej prognozy finansowej gminy przedstawiła skarbnik 

gminy. Stwierdziła, że zmiany wprowadzone do budżetu są znaczące i wskazała, że dotyczą 

również zapisów dla roku 2022 r. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący 

odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXXV/278/2023  

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Żołynia na lata 2023-2031 
została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł 

Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI  

(3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

    Projekt uchwały związanej z wynagrodzeniami nauczycieli gminnych placówek 

oświatowych przedstawił Artur Gerersdorf, Dyrektor Gminnego Zespołu Ekonomiczno-

Administracyjnego Szkół w Żołyni. Powiedział, że zaprojektowano zwiększenie dodatku 

funkcyjnego dla dyrektorów szkół i przedszkola. Wspomniał, że aktualnie obowiązujące 



stawki są z roku 2019, a od tego czasu sytuacja płacowa na rynku uległa dużym zmianom  

– w tym czasie wynagrodzenie minimalne wzrosło o 60%, a na wszystko nakłada się również 

duża inflacja. Wyjaśnił, że przyjęcie uchwały umożliwi wójtowi gminy przyznanie 

dyrektorom gminnych placówek oświatowych większych dodatków funkcyjnych. Jeżeli 

uchwała zostałaby odrzucona, nie byłoby możliwości przyznania podwyżek. Przewodniczący 

rady przypomniał, że sprawę omówiono na posiedzeniu wspólnym komisji. Wobec braku 

głosów radnych odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie nad nią. Uchwała Nr 

XXXV/279/2023 zmieniająca uchwałę Nr IX/78/19 Rady Gminy Żołynia z dnia 16 

września 2019 r.  w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość stawek  

i szczegółowe warunki przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego, 

szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 

ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw oraz wysokość i warunki wypłacania 

nagród ze specjalnego funduszu nagród, dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:  

0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, 

Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, 

Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof 

Kosior, Karol Sztur. 

     Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawki wykorzystywanej do zwrotu kosztu przewozu 

uczniów niepełnosprawnych przedstawił Artur Gerersdorf, Dyrektor GZEAS. Wyjaśnił, że 

gmina ma obowiązek refundowania kosztów dowozu uczniów niepełnosprawnych 

dowożonych do szkół przez rodziców transportem własnym. Powiedział, że stawki 

przedstawione w uchwale odpowiadają znowelizowanemu rozporządzeniu i wynoszą za 1 km 

przebiegu 0,89 zł przy pojemności silnika do 900 cm
3
 oraz 1,15 zł powyżej tej pojemności. 

Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały i poddał ją 

pod głosowanie. Uchwała Nr XXXV/280/2023 w sprawie określenia stawki za 1 kilometr 

przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu 

niepełnosprawnych dzieci, uczniów i młodzieży została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, 

Karol Sztur. 

    Projekt uchwały dotyczącej podwyższenia kryterium dochodowego związanego  

z przyznawaniem pomocy społecznej w zakresie dożywiania przedstawił Kazimierz Żaba, 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Żołyni. Przypomniał, że chodzi  

o pomoc przyznawaną w ramach programu rządowego - posiłek w szkole i w domu.  

W związku ze zmianą kryteriów dochodowych dokonaną przez Radę Ministrów zaszła 

potrzeba dostosowania uchwały rady gminy w tym zakresie. Kierownik podał kwoty 

zwiększonych kryteriów, przypomniał, że temat omawiano na posiedzeniu wspólnym komisji 

rady i poprosił o przyjęcie uchwały. Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący 

odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXXV/281/2023  

w sprawie podwyższenia kwot kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie posiłku, świadczenia pieniężnego 

na zakup posiłku lub żywności, albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek 

w szkole i w domu” na lata 2019-2023 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki 

imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 



Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

    Następnie kierownik GOPS przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad zwrotu 

wydatków i świadczeń związanych z programem posiłek w szkole i w domu. Zaznaczył, że 

uchwała ta jest ściśle związana z poprzednią uchwałą. Zaznaczył, że nie żąda się zwrotu 

świadczeń do kwoty stanowiącej 200% kryterium dochodowego. Radni nie dyskutowali w tej 

sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr 

XXXV/282/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla 

osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2019-2023 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12): 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

    Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na lata  

2022-2025 przedstawił Waldemar Natoński, Sekretarz Gminy Żołynia. Ponieważ temat 

szeroko omawiano na posiedzeniu komisji rady gminy przypomniał, że zmiana dotyczy tylko 

punktu VIII programu, związanego z funkcjonowaniem gminnej komisji rozwiązywania 

problemów alkoholowych, a dokładniej - podwyżki wynagrodzeń członków komisji za udział 

w jej posiedzeniach oraz za pełnienie dyżuru w punkcie informacyjno-konsultacyjnym. 

Sekretarz powiedział, że do projektu uchwały wpisano stawki wypracowane przez radnych na 

posiedzeniu wspólnym komisji. W związku z wnioskiem radnych zgłoszonym podczas 

posiedzenia komisji wskazującym pożądane zatrudnienie  konsultanta specjalisty w punkcie 

informacyjno-konsultacyjnym, przekazał informację, że gminna komisja rozwiązywania 

problemów alkoholowych rozpozna tę sprawę i podejmie próbę zaangażowania takiej osoby. 

Radni nie dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały  

i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXXV/283/2023 zmieniająca uchwałę w sprawie 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na lata 2022-2025 została przyjęta jednogłośnie. Wyniki 

głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa 

Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman 

Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, 

Karol Sztur. 

    Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia nowej strategii rozwoju Gminy 

Żołynia przedstawił Mateusz Rejman, Inspektor Urzędu Gminy Żołynia. Wspomniał, że 

aktualnie gmina nie posiada takiego dokumentu planistycznego. Stwierdził, że jego 

sporządzenie jest konieczne i pozwoli na ubieganie się o wsparcie finansowe inwestycji 

gminnych z funduszy unijnych. Przewodniczący rady przypomniał, że temat ten omawiano na 

posiedzeniu wspólnym komisji. Radni nie dyskutowali w tej sprawie przewodniczący 

odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXXV/284/2023  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii Rozwoju Gminy Żołynia na lata 

2023-2030 oraz określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

strategii, w tym trybu konsultacji została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 

12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki 

imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, 

Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, 

Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 



     Następnie inspektor Mateusz Rejman przedstawił projekt uchwały w sprawie programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Wspomniał, 

że projekt uzyskał wymagane opinie: lekarza weterynarii, kół łowieckich dzierżawiących 

obwody na terenie gminy oraz organizacji statutowo pomagającej zwierzętom. Powiedział, że 

w ramach programu zaplanowano kontynuację działania sterylizacji i kastracji kotów. Na 

działanie to zaplanowano 15 tys. zł, w tym 5 tys. zł pozyskanych od Fundacji „Zwierz”. 

Inspektor przedstawił działania zaplanowane w programie, w tym edukacyjne dla 

mieszkańców gminy. Radni nie zabierali głosu w tej sprawie, przewodniczący odczytał 

projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr XXXV/285/2023 w sprawie 

przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Żołynia w 2023 r.” została przyjęta jednogłośnie. 

Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU:  

0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, 

Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, 

Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof 

Kosior, Karol Sztur. 

    Projekt uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości gminnej przedstawił Michał Rupar, 

Inspektor Urzędu Gminy Żołynia. Wyjaśnił, że projekt uchwały przygotowano w związku  

z wnioskami mieszkańców zainteresowanych zakupem. Ponieważ sprawę omawiano na 

posiedzeniu komisji rady, przypomniał tylko, że chodzi o dwie niezabudowane działki 

położone w centralnej części Smolarzyn, o powierzchni 7 i 27 arów. Inspektor powiedział, że 

po wyrażeniu przez radę zgody na sprzedaż, zostaną one wycenione, a następnie zostanie 

przygotowany i przeprowadzony przetarg. Radni nie zabierali głosu w tej sprawie, 

przewodniczący odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr 

XXXV/286/2023 w sprawie sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Żołynia została podjęta przy jedenastu głosach „za”. Wyniki głosowania: ZA: 11, PRZECIW: 

0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (11): 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Wojciech Majkut, Jacek 

Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): 

Tomasz Mach. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

     Następnie inspektor Michał Rupar przedstawił projekt uchwały związany z nabyciem do 

zasobu gminy dwóch działek w Żołyni – pięcioarowej pod drogę gminną planowaną do 

utwardzenia asfaltem oraz jednoarowej, w celu uregulowania spraw własnościowych, bowiem 

na działce tej znajduje się przepompownia ścieków gminnej kanalizacji sanitarnej. Dodał, że 

właścicielka nieruchomości zażyczyła sobie kwoty 1,5 tys. zł za ar, stąd wysokość cen 

wprowadzonych do projektu uchwały. Radni nie zabierali głosu w tej sprawie. 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały i przeprowadził głosowanie. Uchwała Nr 

XXXV/287/2023 w sprawie nabycia nieruchomości przez Gminę Żołynia została przyjęta 

jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12): Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr 

Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy 

Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, 

Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

    Projekt uchwały wprowadzonej do porządku posiedzenia podczas sesji i dotyczącej zasad 

zwrotu wydatków za świadczenia z zakresu pomocy społecznej przedstawił Kazimierz Żaba, 

Kierownik GOPS w Żołyni. Kierownik wyjaśnił, że uchwała jest bardzo podobna do przyjętej 

chwilę wcześniej, w sprawie zwrotu wydatków z pomocy żywnościowej. Dodał, że ustalanie 

zwrotu dokonywane jest w formie decyzji administracyjnej. Stwierdził, że aktualnie nie ma 

takich sytuacji, jednak uchwała pozwoli być przygotowanym na taką ewentualność. Radni nie 

dyskutowali w tej sprawie, przewodniczący odczytał projekt uchwały i przeprowadził 



głosowanie. Uchwała Nr XXXV/288/2023 w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

za niektóre świadczenia z pomocy społecznej realizowane w zakresie zadań własnych 

Gminy Żołynia została przyjęta jednogłośnie. Wyniki głosowania: ZA: 12, PRZECIW:  

0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3. Wyniki imienne: ZA (12): 

Maciej Dąbek, Paweł Fleszar, Piotr Foryt, Teresa Fus, Tadeusz Leja, Tomasz Mach, 

Wojciech Majkut, Jacek Sierzęga, Jerzy Szpila, Roman Tabin, Wojciech Woś, Anna Wójcik. 

NIEOBECNI (3): Andrzej Całka, Krzysztof Kosior, Karol Sztur. 

 

    Ad. 4 W punkcie spraw rożnych wiceprzewodniczący rady gminy Tomasz Mach zwrócił 

się z prośbą o wyrównanie dołków na drodze odchodzącej od ul. Białobrzeskiej przy moście 

nad zalewem Tama, koło posesji pp. Śmiglów. 

    Jan Buszta, Sołtys Sołectwa Brzóza Stadnicka poprosił o wyrównanie dołków w drogach 

gminnych na terenie jego sołectwa. 

    Marek Mach, Sołtys Sołectwa Żołynia zwrócił uwagę, że na ul. Górskiej w Żołyni miał 

miejsce kolejny pożar, podczas którego nie zadziałał hydrant. Zaapelował o podjęcie działań, 

gdyż problem się powtarza. Sołtys Brzózy Stadnickiej stwierdził, że w jego sołectwie 

zdarzyło się podobnie, spalił się dom, a hydrant nie zadziałał. Przypomniał, że od dawna 

wnioskuje o zapewnienie funkcjonowania hydrantów i że jego zdaniem podmiot 

odpowiedzialny za to zadanie sukcesywnie powinien to robić. Przewodniczący rady 

odpowiedział, że hydranty są stare i sam przegląd często nie wystarczy. Powiedział, że gmina 

planuje działania modernizacyjne związane z siecią wodociągową i hydranty w ramach tej 

operacji również będą wymieniane. 

    Joanna Wal, Sołtys Sołectwa Smolarzyny poprosiła o wyrównanie dołków na drogach 

gminnych w tym sołectwie. Poprosiła również o uprzątnięcie miejscowego placu zabaw. 

Dołączyła się do wniosku o modernizację hydrantów.  

    Radny gminy Tadeusz Leja poprosił, aby wójt gminy ogólnie przedstawił plany 

inwestycyjne gminy na rok bieżący. Wójt gminy, Piotr Dudek odpowiedział, że wiosną 

powraca temat remontu dróg kamiennych, ale w coraz mniejszym wymiarze, gdyż gmina  

w ostatnim czasie utwardziła asfaltem 4 km dróg. Zaznaczył, że gmina w miarę możliwości 

będzie poprawiać stan dróg i ich oświetlenie. Zgodził się ze stwierdzeniem, że hydranty 

należy sukcesywnie wymieniać. Powiedział, że szkoleniem z zakresu ich obsługi 

organizowanym przez gminny zakład komunalny, zainteresowani byli jedynie strażacy z OSP 

w Brzózie Stadnickiej. W zakresie zadań wodociągowo-kanalizacyjnych zapowiedział 

inwestycję o wartości 2 mln zł, w ramach której modernizowana będzie również hydrofornia 

w Smolarzynach. Wyjaśnił, że środki te, kierowane do miejscowości popegeerowskich  mogą 

zostać przeznaczone tylko na zadania realizowane w Żołyni i Smolarzynach, gdyż tylko  

w nich funkcjonowały PGR-y.  Zaznaczył jednak, ze rada gminy zarezerwowała środki 

własne na modernizację hydroforni w Brzózie Stadnickiej, co powinno zakończyć problemy  

z zapewnieniem właściwego ciśnienia wody w tej miejscowości. Wspomniał, że w Żołyni 

zakończono dwie inwestycje, tj. budowę rurociągu tłocznego za blisko 5 mln zł, którego 

zadaniem będzie przekazywanie do Łańcuta nadmiaru ścieków z Żołyni i Smolarzyn oraz za 

1,3 mln zł modernizację i budowę oświetlenia ulicznego w Żołyni. W ramach tej inwestycji 

zostały wymienione stare słupy lamp oraz wprowadzono żarówki LED. Wójt stwierdził, że 

rzeczywiste oszczędności będą znane po 2-3 miesiącach użytkowania. Powiedział, że jeżeli 

gmina nie będzie zmuszona płacić za moc bierną, to powinny wystąpić oszczędności. 

Poinformował zebranych, że wymagane 10% oszczędności wykazane do Urzędu Regulacji 

Energetyki za lata 2018-2019 gmina przekroczyła dwukrotnie. Zaznaczył, że oszczędności są 

również w urzędzie i placówkach oświatowych, w których to w ostatnim czasie zainstalowane 

zostały nowe piece gazowe. Powiedział, że 3 kwietnia br. nastąpi wyłonienie wykonawcy 

przebudowy stadionu sportowego nad Tamą, natomiast na 10-12 kwietnia planowane jest 



podpisanie umowy. Koszt inwestycji to ok. 11 mln zł. Wójt stwierdził, że to duża inwestycja, 

mająca służyć wszystkim mieszkańcom, zawierająca w swym zakresie urządzenie 

profesjonalnej siłowni. Termin realizacji to 15 miesięcy od podpisania umowy. Dodał, że  

w bieżącym roku zakończona zostanie rozbudowa budynku remizy OSP w Żołyni.  

Z Funduszu Dróg Samorządowych gmina planuje modernizację drogi prowadzącej do 

oczyszczalni ścieków w Żołyni oraz fragmentu ul. Górskiej przy skrzyżowaniu  

z ul. Mickiewicza. Gmina zawnioskowała także o urządzenie przejść dla pieszych na  

ul. Białobrzeskiej – koło apteki oraz koło zakładu komunalnego, przy którym zostanie 

zlikwidowana część parkingu, co powinno poprawić widoczność przy wyjeździe z tzw. ul. 

Batalionów Chłopskich. 

    Na tym dyskusję zakończono. Przewodniczący podziękował zebranym za udział i zamknął 

posiedzenie o godz. 16.50. 

Protokolant:  

                                                                                              

 
 

 


